

[1]高光发,李永池,黄瑞源,等.杆弹头部形状对侵彻行为的影响及其机制[J].弹箭与制导学报,2012,6:51-54.

GAO Guangfa,LI Yongchi,HUANG Ruiyuan,et al.Effect of Nose Shape on Penetration Performance of Long-rod Penetrator and Its Mechanism[J].,2012,6:51-54.

点击

复制

杆弹头部形状对侵彻行为的影响及其机制 (PDF)

《弹箭与制导学报》 [ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2012年第6期 页码: 51-54 栏目: 弹药技术 出版日期: 2012-12-25

Title: Effect of Nose Shape on Penetration Performance of Long-rod Penetrator and Its Mechanism

作者: 高光发^{1, 2}; 李永池²; 黄瑞源²; 李平²

1 安徽理工大学能源与安全学院,煤矿安全高效开采省部共建教育部重点实验室,安徽淮南 232001;

2 中国科学技术大学近代力学系中科院材料力学行为和设计重点实验室,合肥 230027

Author(s): GAO Guangfa^{1, 2}; LI Yongchi²; HUANG Ruiyuan²; LI Ping²

1 Key Laboratory of Safe and Efficient Mining Cosponsored by Anhui Province and Ministry of Education, School of Energy and Safety, Anhui University of Science and Technology, Anhui Huainan 232001, China;

2 Department of Modern Mechanics, University

关键词: 爆炸力学; 侵彻; 头部形状

Keywords: mechanics of explosion; penetration; nose shape

分类号: TJ760.1; O385

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 为探讨不同靶板类型时杆弹头部形状对侵彻行为的影响,对几种头部形状杆弹进行了数值仿真。研究表明:靶板为4340钢且入射速度较小时,杆弹头部形状对侵彻行为有一定的影响,最优头部形状是半球形,速度较大时,头部形状只在开坑阶段对侵彻行为造成影响,对弹体的最终侵彻效率影响并不大;靶板为混凝土时,头部形状对侵彻行为有很大的影响,卵形头部弹体的侵彻能力明显强于其它两种头部形状的弹体;并对其影响机制进行了深入的研究。

Abstract: Aimed at the influence laws and mechanism of the nose shapes of the rod penetrators on penetrating performance, the research on rod penetrators with different nose shape vertical penetrating was carried on. The results show that for the 4340 steel target, the nose shape of the penetrator has some influence on penetration depth if the incident velocity is rather small, but the optimal

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(558KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[推荐给朋友/Recommend](#)

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed

全文下载/Downloads 84

评论/Comments 56

[RSS](#) [XML](#)

shape is semi-spherical rather than ogival or flat, however, if the incident velocity is big enough, the effect of nose shape on penetration efficiency is very little and which only has some influence on it in the cratering stage; For the concrete target, the nose shape has great influence on the penetration behavior and the penetration performance of the ogive-nose penetrator is distinctly better than the other two. The effect mechanism of which was also investigated.

参考文献/REFERENCES

- [1] Tate A. A theory for the deceleration of long rods after impact[J]. *Journal of the Mechanics and Physics of Solids*, 1967,15(6):387-399.
- [2] Tate A. Further results in the theory of long rod penetration[J]. *Journal of the Mechanics and Physics of Solids*, 1969,17(3):141-150.
- [3] Rosenberg Z, Marmor E, Maysel M. On the hydrodynamic theory of long-rod penetration [J]. *International Journal of Impact Engineering*, 1990,10(1/4):483-486.
- [4] Luk V K, Forrestal M J. Penetration into semi-infinite reinforced-concrete targets with spherical and ogival nose projectiles[J]. *International Journal of Impact Engineering*, 1987, 16(4):291-301.
- [5] Rosenberg Z, Dekel E. On the role of nose profile in long-rod penetration[J]. *International Journal of Impact Engineering*, 1999, 22(5): 551-557.
- [6] 程兴旺,王富耻,李树奎,等.不同头部形状长杆弹侵彻过程的数值模拟[J]. *兵工学报*,2007,28(8):930-933.
- [7] LSTC.LS-DYNA theoretical manual [M].USA: Livermore Software Technology Corporation,1998.
- [8] Johnson G R, Cook W H. Fracture characteristics of three metals subjected to various strains, strain rates, temperatures and pressures [J]. *Engineering Fracture Mechanics*, 1985, 21(1):31-48.